
 

Referat, Børn Unge, Idræt, Kultur og Fritid, 17.april 2023 

Beboerhuset, kl.17.00 – Slut 18.15 

Referent: Henrik Vilsbøll 

Deltagere: John Poulsen, Henrik Vilsbøll, Bent Christoffersen, Lis Schertiger. Tine Ehlert.  

Afbud: Claus Bendixen, Marianne Olsen 

DAGSORDEN: 

1. Godkendelse af referat fra den 20. marts 2023 

2. Marianne Olsens bidrag til kommunestrategi 2023 blev taget til efterretning. (se nedenfor) 

3. Referat af biblioteksmødet den 23. marts blev taget til efterretning. 

Arbejdsgruppen havde en tilføjelse: Der må kunne realiseres en lokalidentitet på Christianshavns bibliotek 

uden det øger udgifterne til biblioteket. 

 

4. PULJEANSØGNINGER 

Deltagere: Alle mødedeltagere. 

 

- Poly År, Festival på Refshaleøen. 

Søger om 23.785-kr 

Arbejdsgruppen anbefaler at bevillige 5.000-kr 

 

- Foreningen Atla har fotoudstillingen IMPACT 

Søger om 10.000-kr 

Arbejdsgruppen anbefaler at bevillige 5.000-kr 

 

- Art Talk med Jakob Kudsk Steensen under Art Week 

Søger om 5.000-kr 

Arbejdsgruppen anbefaler at bevillige de 5.000-kr 

 

- CINEMA SESSION 

Søger om 14.100-kr 

Arbejdsgruppen anbefaler et afslag. Ansøgningen indeholder ikke tilstrækkelige oplysninger i forhold til at 

kunne vurdere udgifter og indtægter. 

 

5. Eventuelt: Intet 

 

 

MØDEPLAN FOR ARBEJDSGRUPPEN 

Arbejdsgruppens møder holdes kl. 17 om mandagen i ugen før, der er lokaludvalgsmøde.  

Kommende møde i arbejdsgruppen: 

15. maj i Beboerhuset (Afbud fra Henrik, Marianne er derfor både tovholder og referent).  

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Marianne Olsen om kommuneplanstrateigen 

Og hermed mine bemærkninger fra Kultur-siden. Bemærk, de har endnu ikke været behandlet i arbejdsgruppen, 
hvilket de bliver på gruppens ordinære møde d. 17. april. Så indtil videre står de kun for egen regning. 
Jeg har forholdt mig primært til kapitel 5, men også delvist til kapitel 4 og 6, idet der er overlapning til kulturområdet 
i begge grupper. 
  
- Generelt finder jeg, at kulturområdet er stedmoderligt behandlet i kommuneplanstrategien. Kulturarv ud fra rent 
bygningsmæssigt perspektiv fylder væsentligt mere i strategien end kulturen. 
  
- Turisme fylder også meget, hvilket det også gør i vor dagligdag, og også for meget, hvorfor jeg ikke kan anbefale 
yderligere ekspansion af turismen, hverken i høj- eller lavsæson, idet det forekommer vanskeligt at skelne. Der høres 
efterhånden meget lidt dansk i vort område, vinter såvel som sommer. 
  
- Sammenkædning af klima og kultur i strategien virker søgt. 
  
- Omkring CO 2 udledninger, hvor der står, at udledningerne er reduceret med 72% siden 2010. Reduktionen er ikke 
reel, da vi i Danmark årligt (og heraf en stor del på Amagerværftet) brænder næsten 9 millioner tons træ af om året 
med heraf følgende udledning af CO2. At den ikke indregnes skyldes udelukkende, at træet importeres fra udlandet. 
(Politiken, Tema klima d.d.). 
  
- Der beskrives, at der skal være rum for bedre transportløsninger til erhvervslivet. Det har CLU efterlyst i forhold til 
såvel Papir- Opera- som Refshaleøen gentagne gange. Men Prinsessegade og omkringliggende områder er fortsat 
lige støj, røg og klimabelastede af transporten. 
  
- En aktiv havneby samt bade- og fritidsaktiviteter i havnen. Implicit skrives, at aktiviteterne skal øges, men man 
forholder sig overhovedet ikke til de forureningsmæssige aspekter af en udvidelse, til trods for at CLU flere gange har 
fremført vore udfordringer omkring møg og støjplager fra badende og bådgæster i kanaler og havneområde, samt 
forurening fra bl.a. Havnerundfart.  
  
- Der er fokus på kultur og fritids bidrag til ͞eŶ suŶd sjæl i et suŶdt legeŵe͟, hvilket Ŷaturligvis er sŵukt og saŶdt. 
Men kunst og kultur kan meget mere, kan bidrage til byens sammenhængskraft og skabe værdi i sig selv. Hvor er 
fokusset på udvikling af nytænkende og nyskabende kunst og kultur i eksisterende bydele? Det virker som om dette 
kun kan skabes/etableres i nye byområder som Refshaleøen, 
  
- men super, at Refshaleøen kreative miljøer og fremdrift er i fokus, lad endelig de i øjeblikket midlertidige aktiviteter 
få større gennemslagskraft og blivende karakter. 
  
- Endelig til Dilemma - Klima, natur, kultur og fritid, Arbejdsprogram: jeg savner ambitiøse mål og ikke kun 
muligheder for nye grønne/rekreative arealer, men navnlig flere, bedre og tiltrækkende kultur- og idrætsfaciliteter i 
takt med at byen og befolkningen vokser. 
  
- Ligeledes ville jeg ønske, at man i strategien stillede KRAV om nye alternative ikke forurenende 
traŶsportŵuligheder i stedet for, soŵ der står, ͚at uŶdersøge ŵulighedeŶ for at uŶderstøtte Ŷye traŶsportløsŶiŶger͛. 
 
Med venlig hilsen 
Marianne Olsen 

 

 

 

 

 


